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REVISTA PRESEI 

Cuprins: 

 „Nu vom fi intimidați și nici nu vom fi tăcuți!” - ETF despre climatul antisindical 

din România 

 Conducerea Televiziunii Române confirmă problemele semnalate de membrii 

MediaSind TVR privind punerea în pericol a vieții angajaților prin nefuncționarea 

sistemului de stins incendii! 

 Conferinţă de presă comună a miniştrilor Cristian Ghinea şi Barna Tanczos 

 Roșia Montană a fost inclusă în patrimoniul UNESCO 

 Coaliția caută soluții pentru accelerarea campaniei de vaccinare / Ministrul 

Sănătății: Tombole și loterii pentru vaccinați- câteva idei propuse / Premierul 

Florin Cîțu, marele absent de la ședință 

 Deficitul bugetar a ajuns la aproape 3% din PIB, după primele 6 luni. Au crescut 

cheltuielile pentru investiții 

 Ministerul Justiţiei lansează în dezbatere publică proiectul de modificare a 

Codului penal. Ce propuneri de modificare conține  

 Barna: Vom veni probabil în două săptămâni cu o propunere de text cu privire la 

desfiinţarea SIIJ 

 Opt proiecte din domeniul energiei pentru care România cere bani europeni / 

Pentru Elcen ar putea primi 18 milioane euro 

 Peste 37 milioane euro din PNDR 2020 prin AFIR de la sfârșitul lunii iulie pentru 

grupurile de producători și asigurarea producției agricole 

 APIA va plăti peste 1,24 milioane de lei pentru solicitanţii din sectorul creşterii 

animalelor 

 Guvernul urmează să modifice normele metodologice privind procedura adopţiei 
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 Noua carte electronică de identitate ar putea întârzia: Imprimeria abia face o 

primă licitație, deși noul act ar trebui emis în mai puțin de o săptămână 

 După 5 ore de discuții aprinse, Consiliul Local Sector 1 a mandatat-o pe Clotilde 

Armand să recupereze în instanță 50 de milioane de euro de la Romprest 

 Ion Sterian, numit director general la Transgaz, în urma selecţiei derulate 

conform Ordonanţei privind guvernanţa corporativă 

 Legume din import vândute sub etichetă românească. Ministerul Agriculturii ia în 

calcul introducerea unor carduri electronice 

 Ziua Naţională a Ambulanţei; sirenele vor suna la ora 10,00 în toată ţara 

 Valeriu Gheorghiţă: Este foarte probabil ca din luna septembrie să avem această 

decizie de a administra doza 3. Suntem pe o pantă ascendentă a numărului de 

cazuri 

 Ursula von der Leyen anunță că UE și-a atins obiectivul de a vaccina 70% din 

populația adultă cu cel puțin o doză / România, la mare distanță de restul țărilor, 

cu o rată de doar 31% 

 În disputa pe tema gazoductului Nord Stream 2 Ucraina îi oferă Uniunii Europene 

ocazia de a-și examina propria birocrație 

 FMI avertizează că inflația ridicată ar putea fi de durată și îndeamnă băncile 

centrale să pregătească măsuri preventive 
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 „Nu vom fi intimidați și nici nu vom fi tăcuți!” - ETF despre climatul 

antisindical din România 

În perioada 26-27 iulie, o delegație a ETF condusă de președintele ETF, Frank Moreels și 

secretarul general, Livia Spera, inclusiv reprezentantul ITF, David Gobé, au vizitat 

Bucureștiul într-o misiune de cercetare care urmărește să adune ultima rundă de dovezi 

cu privire la starea dialogului social și la climatul antisindical din România. 

Două zile de întâlniri intense cu peste zece sindicate din transporturi reprezentând 

transportul public, căile ferate, aviația, șoferii profesioniști și personalul maritim au 

adăugat dovezi șocante la ceea ce știa deja mișcarea sindicală europeană. Sindicatele 

sunt supuse unei presiuni enorme în România, iar dialogul este aproape inexistent. 

Delegația ETF a purtat discuții cu aceste sindicate într-un climat în care restructurarea, 

reducerea salariilor și concedierile par iminente în toate sectoarele. 

În 27 iulie, la întâlnirea ETF au participat două confederații sindicale din România - 

CNSRL Fratia si Cartel Alfa - și reprezentanții Uniunii Serviciilor Publice Europene. In 

urma acestei intalniri s-a constat ca situatia din tramsporturi nu este una izolată. 

Sindicatele se confruntă cu aceeași situaţie ostilă la nivel național și în alte sectoare 

publice. 

În speranța că vom putea discuta această situație cu autoritățile române, întâlnirile 

oficiale cu miniștrii muncii și dialogului social, ministrul transporturilor și prim-ministrul 

au fost solicitate înainte de vizită, dar cererea noastră a fost întâmpinată cu tăcere. 

Președintele ETF, Frank Moreels, a declarat: „Dialogul social este un proces normal în 

fiecare democrație, este dovada principală că conducerea politică a unei țări are grijă de 

cetățenii săi care contribuie activ la menținerea economiei naționale”. „În timpul misiunii 

noastre, sindicatele de transport din România au transmis un mesaj puternic de unitate 

în ultimele două zile. Se confruntă cu provocări uriașe și suntem solidari cu ei ”, a 

conchis Frank Moreels. 

Drepturile lucrătorilor din transport trebuie să fie respectate în România, iar ETF cere 

guvernului român să reînceapă urgent dialogul cu partenerii sociali. Este obligația legală 

a guvernului român față de miile de muncitori români din transport care contribuie 

substanțial cu munca lor la buna funcționare a societății românești. 
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Sursa comunicatului de presa https://www.etf-europe.org/we-will-not-be-intimidated-nor-be-silenced-etf-

delegation-in-romania/ 

Declarația adoptată de ETF la sfârșitul vizitei sale în România, poate fi găsită aici (https://www.etf-

europe.org/resource/etf-statement-anti-union-climate-in-romania) 

 

 Conducerea Televiziunii Române confirmă problemele semnalate de 

membrii MediaSind TVR privind punerea în pericol a vieții angajaților 

prin nefuncționarea sistemului de stins incendii! 

 A fost dispusă constituirea unei comisii de cercetare administrativă pentru a 

sancționa persoanele responsabile! 

 Într-o adresă transmisă MediaSind TVR în urma reacției organizației din data de 20 iulie 

2021 (MediaSind cere conducerii Televiziunii Române să nu mai pună în pericol viața 

angajaților instituției!) în care membrii Formației de Intervenție, Salvare și Prim Ajutor 

avertizau public fapte grave privind punerea în pericol a vieții angajaților instituției, dar 

și abuzuri ale șefului compartimentului respectiv, conducerea instituției a anunțat că a 

dispus constituirea unei comisii de cercetare administrativă pentru a ancheta 

problemele semnalate (foto). Precizăm însă că deși comisia a fost constituită încă din 

data de 9 iulie 2021, din informațiile noastre rezultă că nici până în prezent membrii 

acesteia nu au fost convocați la nicio ședință, ceea ce pune sub semnul întrebării 

finalizarea întregului demers. 

 Pe lângă grave carențe manageriale, angajații SRTV îl acuză pe șeful compartimentului, 

Robert Woytovict,  că a impus un program de lucru care determină ca  Formația de 

Intervenție, Salvare și Prim-Ajutor să devină nefuncțională, întrucât în multe zile sunt 

doar doi oameni pentru intervenție pe o tură în sediul central: “În condițiile în care 

unul trebuie să fie în permanență dispecer la stația de avertizare, se așteaptă ca 

celălalt să verifice și să acționeze singur pe toată suprafața sediului central din 

Dorobanți, de la etajul 13 din turn și până în garajul subteran al carelor de 

reportaj.” – se arată în sesizare.  

 Un lucru extrem de grav este acela că în acest interval de timp TVR a rămas și fără 

instalații functionale de stins incendii.  

https://www.etf-europe.org/we-will-not-be-intimidated-nor-be-silenced-etf-delegation-in-romania/
https://www.etf-europe.org/we-will-not-be-intimidated-nor-be-silenced-etf-delegation-in-romania/
https://www.etf-europe.org/resource/etf-statement-anti-union-climate-in-romania
https://www.etf-europe.org/resource/etf-statement-anti-union-climate-in-romania
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindcereconduceriiteleviziuniiromanesanumaipunainpericolvietileangajatilorinstitutiei
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindcereconduceriiteleviziuniiromanesanumaipunainpericolvietileangajatilorinstitutiei
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Angajații TVR au prezentat mai multe exemple grave privind modul abuziv în care șeful 

Formației a acționat împotriva subalternilor, dar și a instituției, multe dintre ele fiind 

chiar de competența organelor de cercetare penală. Aceștia susțin că au sesizat aceste 

probleme de mai mult timp, dar conducerea TVR a refuzat să răspundă din cauza 

relațiilor de rudenie a șefului compartimentului cu o lideră a sindicatului de casă al 

conducerii. (Angajații din TVR cărora li s-a pus viața în pericol, s-au înscris în MediaSind! ) 

 Referitor la necesitatea remedierii de urgență a sistemului de stins incendii, 

conducerea SRTV a confirmat existența acestei probleme, dar a precizat însă că deși 

această situație  se află inclusă în planul de investiții pentru anul 2021, „doar Consiliul 

de administrație poate aproba încheierea de acte procedurale în acest sens.” 

 Având în vedere că lipsa unei conduceri complete poate genera grave probleme, 

punând în pericol chiar viața angajaților din cele două instituții publice de media, 

MediaSind TVR reiterează solicitarea făcută Parlamentului de a demara de urgență 

procedura de desemnare a membrilor Consiliilor de Administrație în  Societatea Română 

de Televiziune –SRTV și Societatea Română de Radiodifuziune – SRR. Orice amânare a 

unei decizii în acest sens va afecta grav întreaga activitate a celor două instituții, motiv 

pentru care cerem convocarea unei sesiuni extraordinare pentru a pune cele două 

instituții în legalitate. 

 (Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR) 

 

 Conferinţă de presă comună a miniştrilor Cristian Ghinea şi Barna 

Tanczos 

Ministrul Investiţiilor şi Proiectelor Europene, Cristian Ghinea, ministrul Mediului, Apelor 

şi Pădurilor, Barna Tanczos, şi secretarul de stat în MIPE Csilla Hegedus susţin miercuri o 

conferinţă de presă cu ocazia lansării proiectului "Implementarea planului naţional de 

acţiune pentru conservarea populaţiei de urs brun din România''. 

 

Potrivit organizatorilor, proiectul este finanţat cu 53,5 milioane de lei, prin Programul 

Operaţional Infrastructură Mare (POIM), şi va fi derulat de Ministerul Mediului, Apelor şi 

Pădurilor, în parteneriat cu Regia Publică Locală a Pădurilor Kronstadt RA, Regia 

Naţională a Pădurilor Romsilva RA şi Institutul Naţional de Cercetare - Dezvoltare în 

Silvicultură Marin Drăcea. 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/angajatiidintvrcaroralis-apusviatainpericols-auinscrisinmediasind
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Prin proiectul "Implementarea planului naţional de acţiune pentru conservarea 

populaţiei de urs brun din România" va fi estimată prin metode ştiinţifice populaţia de 

urs brun din România. Obiectivul general este menţinerea actualei stări de conservare a 

populaţiei de urs brun şi a habitatului său, pe termen lung.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Roșia Montană a fost inclusă în patrimoniul UNESCO 

Comitetul Patrimoniului Cultural UNESCO a decis, marţi, înscrierea sitului Roşia Montană 

în Patrimoniul Cultural Imaterial al Umanităţii. 

Comitetul Patrimoniului Cultural UNESCO a decis, marți, înscrierea sitului Roșia Montană 

în Patrimoniul cultural imaterial al umanității și în Patrimoniul mondial în pericol. 

Decizia a fost luată în urma recomandării ICOMOS – Consiliul Internațional al 

Monumentelor și Siturilor – care a susținut înscrierea sitului și în Patrimoniul mondial în 

pericol deoarece în prezent nu există nicio certitudine că nu pot fi reluate activitățile 

miniere în zonă. 

ICOMOS a recomandat ca experții să facă o vizită în zonă, să fie făcute recomandări și 

controale, astfel încât „să fie întreruptă cât mai rapid autorizația pentru exploatare 

minieră”. „Înscrierea în Patrimoniul mondial în pericol reprezintă o oportunitate de a 

alerta comunitatea internațională în privința siturilor în pericol”, a subliniat raportorul 

din partea ICOMOS. 

Președintele Klaus Iohannis a salutat includerea peisajului cultural minier de la Roșia 

Montană în patrimoniul umanității. ”Prin eforturi conjugate ale autorităților și 

specialiștilor, Roșia Montană trebuie să devină un model de punere în valoare a 

patrimoniului prin dezvoltarea durabilă a zonei”, a scris președintele pe contul său de 

social media. 

„Prin decizia de astăzi, comunitatea locală primește o șansă uriașă pentru dezvoltarea și 

– în același timp - conservarea patrimoniului. Acum va fi mult mai ușor de accesat 

finanțări pentru protejarea patrimoniului și investiții în activități economice, care să pună 

în valoare galeriile romane și peisajul minier al localității”, au transmis și reprezentanții 

USR PLUS după anunțarea deciziei. 
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Decizia a fost luată marți, când se împlinesc 65 de ani de când România se numără 

printre membrii Organizației Națiunilor Unite pentru Educație, Știință și Cultură 

(UNESCO). 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Coaliția caută soluții pentru accelerarea campaniei de vaccinare / 

Ministrul Sănătății: Tombole și loterii pentru vaccinați- câteva idei 

propuse / Premierul Florin Cîțu, marele absent de la ședință 

Ministrul Sănătăţii, Ioana Mihăilă, a declarat marţi că a propus, în şedinţa coaliţiei de 

guvernare, o serie de măsuri de accelerare a campaniei de vaccinare anti-COVID. 

Propunerile vizează recompense pentru cei care se vaccinează, dar şi restricții pentru cei 

nevaccinaţi: testarea obligatorie a personalului medico-sanitar nevaccinat şi acces limitat 

în weekend în zonele neesenţiale. De altfel, în ședința Coaliției liderii PNL, USR și UDMR 

au căzut de acord că se impun măsuri mai dure decât obligativitatea testării personalului 

medical nevaccinat. 

"Am participat la şedinţa coaliţiei cu scopul de a propune partenerilor de coaliţie o serie 

de măsuri legate de accelerarea campaniei de vaccinare. Este vorba atât de măsuri de 

recompensă pentru cei care s-au vaccinat sau se vor vaccina de acum înainte, precum şi 

de măsuri restrictive pentru persoanele vaccinate. Trebuie să menţionez că a fost o 

discuţie de principiu, urmând ca, ulterior, pentru aplicabilitatea acestor măsuri să cerem 

acordul partenerilor din Guvern, al premierului şi al membrilor Comitetului Naţional 

pentru Coordonarea activităţilor de vaccinare. Este vorba de anumite măsuri de 

recompensă pentru cei care se vaccinează de acum înainte de tipul bonurilor valorice, 

rămâne să vedem cum le operaţionalizăm, dar şi anumite loterii, cu premii pentru toţi cei 

care s-au vaccinat de la începutul campaniei şi până acum”, a afirmat Mihăilă după 

şedinţa coaliţiei, potrivit Agerpres. 

Ministrul Sănătății a mai spus că urmează ca partea tehnică să fie stabilită în Guvern 

după ce va fi obţinut şi acordul premierului. 
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„Vorbim de două ipoteze de lucru legate de restricţii. Sunt, pe de o parte: o propunere 

legislativă pentru personalul medico-sanitar, propunere care a mai fost discutată 

anterior, şi anume obligativitatea testării pentru personalul medico-sanitar nevaccinat şi 

va merge ca propunere de lege în funcţie de decizia şi ce recomandări ne vin de la 

Institutul Naţional de Sănătate Publică şi, de asemenea, în funcţie de nivelul de 

incidenţă. Costurile nu sunt suportate de sistemul public. A doua măsură restrictivă este 

legată de accesul persoanelor nevaccinate în weekend în spaţiile publice neesenţiale”, a 

explicat Mihăilă, adăugând că costul testării va fi suportat de cadrele medicale. 

Kelemen Hunor: Aş fi de acord cu măsuri mult mai dure pentru stimularea 

vaccinării. Trebuie să facem ceva 

Și vicepremierul Kelemen Hunor a declarat că susţine măsurile prezentate de ministrul 

Sănătăţii pentru accelerarea campaniei de vaccinare. 

"Doamna ministru a prezentat propuneri care, din punctul nostru de vedere, sunt 

susţinute, pot fi susţinute şi, bineînţeles, vor fi mai departe discuţii la nivelul Guvernului - 

şi cu restricţii, şi cu stimulente -, deci merg împreună toate aceste lucruri. Trebuie să 

facem ceva, ceva mai mult decât am făcut până acum pentru că lucrurile nu stau bine. 

Suntem sub 5 milioane de persoane vaccinate, nu se poate sta aşa şi sunt multe 

exemple din statele europene şi nu numai unde astfel de măsuri au avut rezultate", a 

spus și Kelemen Hunor după şedinţa coaliţiei de guvernare. 

Dan Barna: Există posibilitatea să ajungem în situaţia să trebuiască să decidem 

vaccinarea obligatorie în cazul medicilor 

Totodată, vicepremierul Dan Barna a ținut să precizeze că vaccinarea obligatorie pentru 

anumite categorii nu este un scenariu care trebuie eliminat, dacă lucrurile se vor agrava 

în ceea ce priveşte pandemia de COVID-19, el făcând referire la personalul medical. 

 

"Nu suntem încă acolo şi îmi doresc să nu ajungem, însă dacă lucrurile vor degenera şi 

dacă nu vom avea o cotă de vaccinare şi cifrele vor creşte foarte mult pe ceea ce 

înseamnă impactul acestei variante Delta - pentru că problema este foarte clară, avem 

93% dintre cei testaţi pozitiv cu Delta sunt persoane nevaccinate -, este foarte clar că 

avem o vulnerabilitate mare pe acea componentă importantă din România care nu s-a 

vaccinat. Da, există posibilitatea să ajungem în situaţia să trebuiască să luăm o măsură 

de genul vaccinarea este obligatorie în cazul medicilor sau a personalului medical. (...) 
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Astăzi, nu discutăm despre vaccinarea obligatorie pentru nicio categorie, însă nu este un 

scenariu care trebuie eliminat pentru că lucrurile, dacă se vor agrava, vor trebui luate 

măsuri", a spus Barna la Parlament, după şedinţa coaliţiei. 

Premierul Florin Cîțu a lipsit de la ședința Coaliției care s-a desfășurat la Parlament. Deși 

inițial acesta a anunțat că va întârzia, nu a mai ajuns la ședință. 

Campania de vaccinare anti-COVID în România își menține același ritm lent, astfel că mai 

puțin de 11.000 de persoane s-au vaccinat cu prima doză în ultimele 24 de ore, conform 

datelor oficiale transmise marți seară de către autorități. De la debutul campaniei de 

vaccinare în România, s-au vaccinat 4.961.855 de persoane, din care 4.811.004 cu 

schema completă, deși ținta Guvernului era de 5 milioane de români vaccinați până la 1 

iunie. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Deficitul bugetar a ajuns la aproape 3% din PIB, după primele 6 luni. 

Au crescut cheltuielile pentru investiții 

Deficitul bugetar a ajuns la 2,96% din Produsul Intern Brut (P.I.B.), după primele șase luni 

ale anului, în urcare față de minusul de 2,29% din primele cinci luni, potrivit datelor 

publicate, marți, 27 iulie, de Ministerul Finanțelor. In aceeași perioadă a anului trecut, în 

plină pandemie, deficitul era de 4,28%, după prima jumătate a anului. 

 

Raportul arată că execuția bugetului general consolidat, în primele șase luni ale anului 

2021, s-a încheiat cu un deficit de 33,81 miliarde lei, față de deficitul de 45,17 miliarde 

lei, înregistrat în aceeaşi perioadă a anului 2020. Acest rezultat a fost realizat în condițiile 

în care, în perioada ianuarie-iunie 2021, cheltuielile de investiții au fost cu 5,23 miliarde 

lei mai mari față de aceeași perioadă a anului precedent, iar plățile cu caracter 

excepțional generate de epidemia de coronavirus au fost de 8,11 miliarde lei (13,34 

miliarde lei, respectiv 1,17% din PIB). 

 

Veniturile bugetului general consolidat au însumat 176,38 miliarde de lei, în prima 

jumătate a anului 2021, cu 20,6% peste nivelul încasat în aceeași perioadă a anului 

trecut.  

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-07-27-24941688-0-nota-situatie-bugetara-6-luni-2021.pdf
https://ziare.com/economie/pib/
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Acest avans a fost influențat de baza redusă aferentă 2020 (în principal perioada martie-

mai – caracterizată preponderent de lockdown), redresarea indicatorilor economici, dar 

și de recuperarea parțială a unor categorii de venituri (contribuții de asigurări și TVA). 

 

Cele mai însemnate creșteri nominale s-au înregistrat în cazul TVA, contribuțiilor de 

asigurări, fondurilor europene, accize, respectiv impozit pe salarii și venit. 

 

Încasările din impozitul pe salarii și venit au totalizat 14,29 miliarde de lei, în primul 

semestru 2021, consemnând o creștere de 16,9% (an/an), susținută de sporul încasărilor 

din impozitul aferent pensiilor (+46,4%), impozitul pe dividende (+28,0%), respectiv 

Declarația unică (+27,5%). 

 

Totodată, veniturile din impozitul pe salarii au sporit cu 11,9% – dinamică superioară 

celei înregistrate de fondul de salarii din economie de 7,6%, determinată de accelerarea 

încasărilor înregistrate în perioada mar-mai în condițiile bazei reduse de anul trecut. 

 

Încasările din impozitul pe profit au însumat 8,43 mld lei în ianuarie -iunie 2021, în 

creștere cu 12,1% (an/an). Acest avans a fost determinat de principala componentă – 

încasările din impozitul pe profit de la agenții economici, cu o dinamică pozitivă de 

16,0% (an/an). 

 

Încasările nete din TVA au înregistrat 35,93 mld lei în primele șase luni ale anului curent, 

în creștere cu 41,5% (an/an). În același timp, restituirile de TVA au însumat 12,21 mld lei 

în perioada analizată, cu 1% peste nivelul înregistrat în ianuarie-iunie 2020. 

 

Veniturile din accize au însumat 16,53 mld lei în primul semestru 2021, în creștere cu 

21,2% (an/an). În structură, se remarcă o dinamică de 18,7% în cazul încasărilor din 

accizele pentru produsele din tutun, susținută și de majorarea accizei la țigarete, 

respectiv un avans de 22% al încasărilor din accizele pentru produse energetice, în 

condițiile normalizării consumului de carburanți față de perioada de referință. 

 

Veniturile nefiscale au însumat 13,06 mld lei, înregistrând o creștere de 11,4% (an/an), 

această creștere fiind determinată și de înregistrarea sumelor din vânzarea certificatelor 

de emisii de gaze cu efect de seră, potrivit prevederilor art.10, alin.(1), lit.d) din 

Ordonanţă de urgenţă a Guvernului nr. 115/2011. 
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Cheltuielile bugetului general consolidat, în creștere 

 

Cheltuielile bugetului general consolidat în sumă de 210,19 mld. lei au crescut în 

termeni nominali cu 9,8% comparativ cu aceeași perioadă a anului precedent. 

Pe primele șase luni ale anului 2021, cheltuielile de investiții au fost cu 5,23 mld lei mai 

mari față de aceeași perioadă a anului precedent, iar plățile cu caracter excepțional 

generate de epidemia COVID-19 au fost de 8,11 mld lei. 

 

Cheltuielile de personal au însumat 55,71 mld lei, în creștere cu 4,5% comparativ cu 

aceeași perioadă a anului precedent. Exprimate ca pondere în PIB, cheltuielile de 

personal reprezintă un nivel de 4,9% din PIB, cu 0,1 puncte procentuale mai puțin față 

de aceeași perioadă a anului anterior. Din total cheltuielilor de personal, plățile 

reprezentând stimulentul de risc acordat pentru COVID 19 au fost de 70,27 milioane lei, 

precum și alte cheltuieli de personal, inclusiv sporuri acordate personalului medical şi 

auxiliar implicați în activităţile cu pacienţii diagnosticaţi cu COVID-19 de aproximativ 

1.520,62 milioane lei. 

 

Cheltuielile cu bunuri și servicii au fost 27,47 mld lei, în creștere cu 8,3% comparativ cu 

aceeași perioadă a anului precedent. O creștere se reflectă la bugetul de stat, respectiv 

33,7% față de aceeași perioadă a anului precedent, precum și la bugetul Fondului 

național unic de asigurări sociale de sănătate de 7,9%, în principal, conform datelor 

comunicate de ordonatorii principali de credite, 3,97 mld lei din total bunuri și servicii 

reprezintă plăți pentru medicamente, materiale sanitare, reactivi și alte produse necesare 

diagnosticării și tratării pacienților infectați cu coronavirusul SARS-CoV-2, precum și 

plata pentru vaccinuri împotriva Covid -19. 

 

Cheltuielile cu asistența socială au fost de 75,25 mld lei, în creștere cu 8,7% comparativ 

cu aceeași perioadă a anului precedent. Evoluția cheltuielilor cu asistența socială a fost 

influențată, în principal, de majorarea punctului de pensie de la 1 septembrie 2020 cu 

177 lei, respectiv de la 1.265 lei la 1.442 lei. De asemenea, se reflectă și majorarea de la 1 

septembrie 2020 a nivelului îndemnizației sociale pentru pensionari garantată de la 704 

lei la 800 lei, precum și majorările privind alocațiile de stat pentru copii 
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Totodată, se continuă plățile pe măsurile care au fost luate cu caracter excepțional, în 

domeniul social și economic, pentru diminuarea efectelor negative generate de 

pandemia de COVID 19. Astfel, până la sfârșitul lunii iunie, s-au plătit pe măsuri active 

1.377,97 mil lei, respectiv 571,59 mil lei pentru îndemnizații acordate pe perioada 

suspendării temporare a contractului individual de muncă din inițiativa angajatorului, 

190,45 mil lei pentru îndemnizații acordate pentru alți profesioniști și pentru persoanele 

care au încheiate convenții individuale de muncă care întrerup activitatea ca urmare a 

efectelor SARS CoV-2, 268,5 mil lei pentru sume acordate angajatorilor pentru 

decontarea unei părți a salariului brut al angajaților menținuți în muncă, 44,97 mil lei 

sume acordate angajatorilor pentru încadrarea în muncă a unor categorii de persoane, 

precum și 302,46 milioane lei îndemnizații acordate pe perioada reducerii temporare a 

activității pentru profesioniști precum și pentru persoanele care au încheiate convenții 

individuale de muncă în baza Legii nr.1/2005. 

 

Cheltuielile cu subvențiile au fost de 3,26 mld lei, o mare parte dintre acestea fiind 

alocate către transporturi, respectiv subvenții pentru transportul călătorilor, precum și 

pentru sprijinirea producătorilor agricoli. 

 

Cheltuielile privind proiectele finanțate din fonduri externe nerambursabile (inclusiv 

subvențiile de la Uniunea Europeană aferente agriculturii) au fost de 13,76 mld lei, cu 

32,7% mai mari comparativ cu anul precedent. 

 

Cheltuielile pentru investiții, mai mari cu aproximativ 33 % 

 

Cheltuielile pentru investiții, care includ cheltuielile de capital, precum și cele aferente 

programelor de dezvoltare finanțate din surse interne și externe, au fost în valoare de 

21,35 mld lei, în creștere cu 32,4% comparativ cu aceeași perioadă a anului precedent 

când au fost în valoare de 16,12 mld lei. 

 

De asemenea, se observă o creștere mai accentuată a proiectelor finanțate din fonduri 

externe nerambursabile postaderare, acestea reprezentând 52,84% din totalul 

cheltuielilor pentru investiții pe primele șase luni ale anului 2021. 
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Mai mult, din bugetul Ministerului Afacerilor Interne s-au plătit 178,47 milioane lei 

pentru achiziționarea de produse – stocuri de urgență medicală, inclusiv scannere 

termice pentru combaterea răspândirii infecției cu coronavirusul SARS-COV-2. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministerul Justiţiei lansează în dezbatere publică proiectul de 

modificare a Codului penal. Ce propuneri de modificare conține  

Ministerul Justiţiei a lansat, marţi, în dezbatere publică proiectul de lege de modificare a 

Codului penal, după ce mai multe articole au fost declarate neconstituţionale de către 

Curtea Constituţională a României. 

 

Documentul este însoţit de o expunere de motive, în care se arată că, după ce Codul 

penal a intrat în vigoare în februarie 2014, Curtea Constituţională a admis mai multe 

excepţii de neconstituţionalitate a unor texte din Cod, astfel încât se impune operarea 

unor intervenţii legislative prin care să se realizeze punerea în acord cu Constituţia a 

dispoziţiilor legale declarate neconstituţionale, notează Agerpres. 

 

CCR a pronunţat şi decizii de admitere a unor excepţii de neconstituţionalitate 

referitoare la unele dispoziţii din legi speciale în materie penală (Legea nr. 682/2002 

privind protecţia martorilor) şi execuţional penală (Legea nr. 254/2013 privind 

executarea pedepselor, a măsurilor educative şi a altor măsuri neprivative de libertate 

dispuse de organele judiciare în cursul procesului penal), decizii care, de asemenea, nu 

au fost urmate de intervenţii legislative pentru punerea în acord cu Constituţia. 

Propuneri de modificare a Codului penal: 

* La articolul 35, alineatul (1) se modifică şi va avea următorul cuprins: „(1) Infracţiunea 

este continuată când o persoană săvârşeşte la diferite intervale de timp, dar în realizarea 

aceleiaşi rezoluţii, acţiuni sau inacţiuni care prezintă, fiecare în parte, conţinutul aceleiaşi 

infracţiuni”. 

 

 

http://www.just.ro/proiectul-de-lege-pentru-modificarea-si-completarea-legii-nr-286-2009-privind-codul-penal-precum-si-a-altor-acte-normative/
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* La articolul 129 alin. (2), litera b) se modifică şi va avea următorul cuprins: „b) dacă 

măsura educativă este privativă de libertate, iar pedeapsa este închisoarea, se aplică 

pedeapsa închisorii, care se majorează cu o durată egală cu cel puţin o pătrime din 

durata măsurii educative ori din restul rămas neexecutat din aceasta la data săvârşirii 

infracţiunii comise după majorat. Pedeapsa astfel obţinută nu poate depăşi durata 

pedepsei rezultante aplicabile potrivit art. 39 alin. (1) lit. b) dacă ambele infracţiuni ar fi 

fost comise după majorat”. 

 

* La articolul 155, alineatul (1) se modifică şi va avea următorul cuprins: „(1) Cursul 

termenului prescripţiei răspunderii penale se întrerupe prin îndeplinirea oricărui act de 

procedură în cauză care, potrivit legii, trebuie comunicat suspectului sau inculpatului”. 

 

* La articolul 297, alineatul (1) se modifică şi va avea următorul cuprins: „(1) Fapta 

funcţionarului public care, în exercitarea atribuţiilor de serviciu, nu îndeplineşte un act 

prevăzut de o lege, o ordonanţă a Guvernului, o ordonanţă de urgenţă a Guvernului sau 

de un alt act normativ care, la data adoptării acestuia, avea putere de lege ori îl 

îndeplineşte cu încălcarea unei asemenea dispoziţii legale, cauzând astfel o pagubă ori o 

vătămare a drepturilor sau intereselor legitime ale unei persoane fizice sau ale unei 

persoane juridice se pedepseşte cu închisoarea de la 2 la 7 ani şi interzicerea exercitării 

dreptului de a ocupa o funcţie publică”. 

 

* Articolul 298 se modifică şi va avea următorul cuprins: „Art. 298. Neglijenţa în serviciu - 

Fapta funcţionarului public care, din culpă, în exercitarea atribuţiilor de serviciu, nu 

îndeplineşte un act prevăzut de o lege, o ordonanţă a Guvernului, o ordonanţă de 

urgenţă a Guvernului sau de un alt act normativ care, la data adoptării acestuia, avea 

putere de lege ori îl îndeplineşte cu încălcarea unei asemenea dispoziţii legale şi prin 

aceasta cauzează o pagubă ori o vătămare a drepturilor sau intereselor legitime ale unei 

persoane fizice sau ale unei persoane juridice, se pedepseşte cu închisoare de la 3 luni la 

3 ani sau cu amendă”. 

 

* La articolul 334, alineatele (1), (2) şi (4) se modifică şi vor avea următorul cuprins: „(1) 

Punerea în circulaţie sau conducerea pe drumurile publice a unui autovehicul, tramvai, 

tractor agricol ori forestier neînmatriculat sau neînregistrat, potrivit legii, se pedepseşte 

cu închisoare de la unu la 3 ani sau cu amendă.  
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(2) Punerea în circulaţie sau conducerea pe drumurile publice a unui autovehicul, 

tramvai, tractor agricol ori forestier cu număr fals de înmatriculare sau înregistrare se 

pedepseşte cu închisoare de la unu la 5 ani sau cu amendă (...) (4) Conducerea pe 

drumurile publice a unui autovehicul, tractor agricol sau forestier ori tractarea unei 

remorci ale cărei plăcuţe cu numărul de înmatriculare sau de înregistrare au fost retrase 

ori a unui vehicul înmatriculat în alt stat, care nu are drept de circulaţie în România, se 

pedepseşte cu închisoare de la 6 luni la 2 ani sau cu amendă”. 

* După articolul 336 se introduce un nou articol, articolul 336 (1), cu următorul cuprins: 

„Art. 336 (1). Consumul de alcool sau de alte substanţe ulterior producerii unui accident 

de circulaţie. 1) Fapta conducătorului unui vehicul de a consuma alcool sau alte 

substanţe psihoactive, după producerea unui accident de circulaţie care a avut ca 

rezultat uciderea sau vătămarea integrităţii corporale ori a sănătăţii uneia sau mai multor 

persoane, până la recoltarea probelor biologice, se pedepseşte cu închisoare de la unu 

la 5 ani sau cu amendă. (2) Dacă persoana aflată în una dintre situaţiile prevăzute în alin. 

(1) efectuează transport public de persoane, transport de substanţe sau produse 

periculoase ori se află în procesul de instruire practică a unor persoane pentru obţinerea 

permisului de conducere sau în timpul desfăşurării probelor practice ale examenului 

pentru obţinerea permisului de conducere, pedeapsa este închisoarea de la 2 la 7 ani. (3) 

Nu constituie infracţiune consumul de substanţe psihoactive, după producerea 

accidentului de circulaţie şi până la recoltarea probelor biologice, dacă acestea sunt 

administrate de personal medical autorizat, în cazul în care acestea sunt impuse de 

starea de sănătate sau de vătămarea corporală a conducătorului auto”. 

Modificări propuse la Legea nr. 682/2002 privind protecţia martorilor: 

 

* Articolul 19 din Legea nr. 682/2002 privind protecţia martorilor se modifica şi va avea 

următorul cuprins: „Art. 19. Persoana care are calitatea de martor, în sensul art. 2 lit. a) 

pct. 1, şi care a comis o infracţiune, iar înaintea sau în timpul urmăririi penale ori al 

judecăţii denunţă şi facilitează identificarea şi tragerea la răspundere penală a altor 

persoane care au săvârşit una dintre infracţiunile prevăzute la art. 2 lit. h) beneficiază de 

reducerea la jumătate a limitelor pedepsei prevăzute de lege”. 
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Modificări propuse la Legea nr.187/2012 pentru punerea în aplicare a Legii nr. 286/2009 

privind Codul penal: 

 

* La articolul 3, după alineatul (2) se introduce un nou alineat, alin. (3), cu următorul 

cuprins: „(3) Dispoziţiile art. 4 din Codul penal sunt aplicabile şi atunci când, în urma unei 

decizii a Curţii Constituţionale sau a unei decizii pronunţate de Înalta Curte de Casaţie şi 

Justiţie în dezlegarea unei chestiuni de drept sau în soluţionarea unui recurs în interesul 

legii, o faptă determinată nu mai întruneşte elementele constitutive ale unei infracţiuni 

sau forma de vinovăţie cerută de aceasta”. 

 

* Articolul 238 se abrogă. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Barna: Vom veni probabil în două săptămâni cu o propunere de text 

cu privire la desfiinţarea SIIJ 

Copreşedintele USR-PLUS Dan Barna a afirmat marţi că probabil în două săptămâni va fi 

prezentată o propunere de text în ceea ce priveşte proiectul privind desfiinţarea Secţiei 

speciale pentru anchetarea magistraţilor, în contextul în care există un blocaj în coaliţie 

pe acest subiect, relatează Agerpres. 

„Pe partea de justiţie s-a convenit în cadrul coaliţiei să fie pusă în dezbatere publică 

modificarea la Codul penal conform deciziilor Curţii Constituţionale şi sper să reuşim 

într-un termen relativ scurt să încheiem şi acest subiect. Pe al doilea subiect, privind 

avertizorii de integritate, s-a convenit ca proiectul de lege deja dezbătut în cadrul 

coaliţiei să fie transmis şi asociaţiilor – asociaţia comunelor, cea a municipiilor, oraşelor şi 

a consiliilor judeţene astfel încât să avem şi punctele de vedere ale unei componente 

importante de beneficiari ai acestei legi, iar la SIIJ s-a mai încercat să găsim câteva 

zone în care să găsim un compromis prin care această Secţie specială să poată fi 

desfiinţată. Vom veni probabil în două săptămâni cu o propunere de text prin care 

sper să găsim o variantă prin care să depăşim acest blocaj real care există în 

coaliţie. Subiectul SIIJ este unul care de mai multe zile este blocat în cadrul coaliţiei”, a 

afirmat Barna la Parlament, la finalul şedinţei coaliţiei. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 28 iulie 2021 17 

 

El a arătat că există o disponibilitate de dialog în cadrul coaliţiei pentru a găsi această 

soluţie cu privire la SIIJ. 

„Foarte clar, însă, varianta UDMR, aceea de a nu desfiinţa Secţia specială, ci doar de a o 

muta la Parchetul General ca o direcţie, nu este susţinută nici de către PNL, nici de către 

noi. De aceea încercăm să găsim o altă variantă. (…) Trebuie discutate şi la Ministerul 

Justiţiei”, a mai spus Barna. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Opt proiecte din domeniul energiei pentru care România cere bani 

europeni / Pentru Elcen ar putea primi 18 milioane euro 

Ministrul Energiei Virgil Popescu a aprobat constituirea unui grup de lucru în vederea 

implementării prevederilor Directivei 87/2003 revizuită în ceea ce privește Mecanismul 

10 C – faza IV, care presupune acordarea unor fonduri pentru proiecte cu o valoare mai 

mică de 12,5 milioane euro. România a comunicat Comisiei Europene ”Lista investițiilor 

cu o valoare sub 12,5 milioane euro”, proiectele fiind depuse pentru Articolul 10c care 

depășeau acest prag urmând a accesa Fondul de Modernizare / Articolul 10D. 

 

Constituirea grupului de lucru care se va ocupa de elaborarea cadrului legislativ în 

vederea acordării fondurilor pentru investiții este a doua etapă din cadrul unui proces 

început în anul 2019. 

 

Proiectele propuse: 

 

1. Colterm: Cogenerare de înaltă eficiență cu motoare termice în CT Dragalina Timișoara 

(P=1 MW) – 4, 7 milioane de euro; 

 

Cogenerare de înaltă eficiență cu motoare termice în CT UMT Timișoara (P=1 MW1) – 

4,7 milioane de euro; Folosirea biomasei drept combustibil adițional la cazanele de abur 

existente, la CET Sud Timişoara, pentru producerea de energie în cogenerare – 1, 2 

milioane de euro. 
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2. ELCEN: Retehnologizarea/Implementarea unei/unor capacități de producere a 

energiei termice în regim de vârf de cca. 100 Gcal/h, CTE Grozăvești – 4,5 milioane de 

euro; 

 

Retehnologizarea/Implementarea unei/unor capacități de producere a energiei termice 

în regim de vârf de cca. 100 Gcal/h, în CTE București Vest – 4,5 milioane de euro; 

Retehnologizarea/Implementarea unei/unor capacități de producere a energiei termice 

în regim de vârf de cca. 200 Gcal/h, în CTE Bucureşti Sud – 9 milioane de euro. 

 

3. Municipiul Arad: Instalarea unei unități de producere combinată de căldură și energie 

cu acumulator de 3000 mc la CET Hidrocarburi SA – 6,97 milioane de euro. 

 

4. Municipiul Ploiești: Instalarea unei turbine de gaze, cu putere 25 Mwe – 12,46 

milioane de euro. 

 

5. Vest ENERGO: Centrala cogen București (zona Băneasa Romaero), 12MW – 12 

milioane de euro; 

 

Centrala cogen București (zona Faur), 12MW – 12 milioane de euro; 

 

Centrala cogen București (zona Preciziei), 10MW – 10 milioane de euro. 

 

6. Vimetco: Centrală de cogenerare de înaltă eficienţă de 12 MWe la ALUM S.A. – 10 

milioane de euro. 

 

7. Electrocentrale Grup: Realizarea unei Centrale Electrice Fotovoltaice cu puterea 

electrică instalată de până la 3 MW pe amplasamentul fostei Centrale Termoelectrice 

Fântânele – 2, 97 milioane de euro. 

 

8. Municipiul Arad: Execuție centrală termică pe biomasă, 50 MW – 10 milioane de euro. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Peste 37 milioane euro din PNDR 2020 prin AFIR de la sfârșitul lunii 

iulie pentru grupurile de producători și asigurarea producției agricole 

Agenția pentru Finanțarea Investițiilor Rurale (AFIR) anunță lansarea, la sfârșitul lunii 

iulie, a primelor sesiuni din acest an finanțate din fonduri europene nerambursabile, 

disponibile prin Programul Național de Dezvoltare Rurală 2014 – 2020 (PNDR 2020). 

Astfel, pentru submăsura 17.1 „Prime de asigurare a culturilor, a animalelor și a 

plantelor sesiunea se desfășoară în perioada 28 iulie – 31 octombrie 2021, iar pentru 

submăsura 9.1 „Înființarea grupurilor de producători în sectorul agricol”, sesiunea se va 

desfășura în perioada 29 iulie – 29 octombrie 2021. 

Alocarea financiară disponibilă pentru submăsura 17.1 pentru sesiunea din acest an 

este de 31,2 milioane de euro. Depunerea cererilor de finanțare pentru sectorul vegetal 

– cultura de toamnă 2020, cultura de primăvară 2021 și sectorul zootehnic (pentru 

polițele de asigurare încheiate în anul 2021) se realizează continuu, până la epuizarea 

fondurilor. 

Sprijinul nerambursabil acordat în cadrul acestei submăsuri este de 70% din valoarea 

primei de asigurare eligibile și plătită efectiv de către fermier, iar beneficiarii acestei 

submăsuri sunt fermierii activi. 

Depunerea cererilor de finanțare la AFIR se face on-line pe www.afir.info, conform 

precizărilor din Ghidul Solicitantului, începând din data de 28 iulie 2021, ora 09:00. 

Pentru submăsura 9.1 „Înființarea grupurilor de producători în sectorul agricol”, 

fondurile disponibile pentru finanțarea proiectelor din această sesiune se ridică la 6,7 

milioane euro. 

 Pot obține finanțare prin submăsura 9.1 Grupurile de producători din 

sectorul agricol, care sunt recunoscute oficial de către MADR înainte de solicitarea 

sprijinului, conform prevederilor legislaţiei naţionale în vigoare1. Sunt eligibile de 

asemenea și grupurile de producători care au obținut recunoaștere atât pentru produse 

și/ sau grupe de produse sprijinite prin submăsura 9.1, cât și pentru produse și/ sau 

grupe de produse sprijinite prin submăsura 9.1a. În acest caz, sprijinul se va acorda pe 

baza valorii producției comercializate (VPC) aferente produselor/ grupelor de produse 

sprijinite prin submăsura 9.1. 

                                                 
1
 Ordonanţa Guvernului nr. 37/2005, cu modificările şi completările ulterioare 
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Cheltuielile eligibile sunt cele rezultate din înființarea și funcționarea grupurilor de 

producători din sectorul agricol, prevăzute în planul de afaceri, necesare pentru 

atingerea obiectivelor propuse. 

Sprijinul public nerambursabil acordat este de 100% și nu poate să depășească 10% 

din valoarea producției comercializate (VPC) în primii 5 ani de la recunoaștere. Suma 

maximă acordată este de 100.000 euro/ an. Acesta se va plăti sub forma unui ajutor 

forfetar degresiv, în tranșe anuale, pe o perioadă care nu poate depăși cinci ani de la 

data la care grupul de producători a fost recunoscut, astfel: Anul I - 10%, Anul II - 

8%,·Anul III - 6%, Anul IV - 5%,Anul V - 4%. 

Depunerea Cererilor de finanțare pentru submăsura 9.1 – Înființarea grupurilor de 

producători în sectorul agricol se va face on-line pe www.afir.info, conform precizărilor 

din Ghidul solicitantului, începând din data de 29 iulie 2021, ora 9:00. Termenul limită de 

depunere pentru sesiunea de cereri de proiecte aferentă sM 9.1 este 29 octombrie 2021, 

ora 16:00. 

Pragul minim de selecție al proiectelor pentru înființarea grupurilor de producători în 

sectorul agricol este de 10 puncte.  

(Sursa: afir.ro) 

 

 APIA va plăti peste 1,24 milioane de lei pentru solicitanţii din 

sectorul creşterii animalelor 

Un număr de 27 de fermieri vor primi suma de aproximativ 1,245 milioane de lei, 

solicitată pentru plata ajutorului de stat în sectorul creşterii animalelor, aferente lunii 

mai, informează Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură (APIA), într-un 

comunicat de presă transmis, miercuri, AGERPRES. 

"Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură, prin Centrele Judeţene, informează că 

efectuează plata ajutorului de stat în sectorul creşterii animalelor, solicitat prin cererile 

de plată aferente serviciilor prestate în luna mai 2021, în sumă de 1.245.343,55 lei, 

pentru un număr de 27 solicitanţi", se arată în comunicat. 
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Potrivit sursei citate, suma autorizată la plată se acordă de la bugetul de stat, prin 

bugetul Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale (MADR), pentru solicitanţii care au 

accesat această formă de ajutor de stat în conformitate cu prevederile Hotărârii de 

Guvern nr.1179/2014 privind instituirea unei scheme de ajutor de stat în sectorul 

creşterii animalelor, cu modificările şi completările ulterioare. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Guvernul urmează să modifice normele metodologice privind 

procedura adopţiei 

Guvernul urmează să aprobe, în şedinţa de miercuri, printr-o hotărâre, anexa la HG nr. 

579/2016 pentru aprobarea Normelor metodologice de aplicare a Legii nr. 273/2004 

privind procedura adopţiei. 

 

Prin proiectul de act normativ, se arată în nota de fundamentare, pornind de la 

modificările aduse procedurii de adopţie prin Legea nr. 268/2020 şi de la dificultăţile 

identificate în practică, se propune, ca modificare, reglementarea procedurii de verificare 

anuală a îndeplinirea condiţiilor care au stat la baza eliberării atestatului. 

 

De asemenea, se spune în document, au fost incluse prevederi referitoare la evaluarea 

anuală în situaţia în care adoptatorul/familia adoptatoare îşi schimbă 

domiciliul/reşedinţa după obţinerea atestatului şi stabilirea ierarhiei priorităţii la adopţie 

pentru familiile care au acest drept stabilit prin lege. 

 

Prin acelaşi proiect de act normativ se are în vedere asigurarea premiselor accesului 

echitabil pentru toţi adoptatorii/familiile adoptatoare la intrarea pe liste în procesul de 

potrivire, stabilind un singur criteriu de ierarhizare, vechimea atestatelor, şi, respectiv, 

stabilirea unei perioade maxime în care se poate derula potrivirea practică, respectiv 3 

luni de la acordul adoptatorului/familiei adoptatoare cu privire la continuarea procedurii 

de potrivire practică. 
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O altă modificare vizează eliminarea birocratizării excesive a anumitor etape ale 

procesului de adopţie, prin înlocuirea copiilor legalizate după anumite documente cu 

copii certificate de către direcţie, pentru conformitate cu originalul. 

Pe agenda şedinţei de Executiv figurează şi un proiect de hotărâre pentru aprobarea 

indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiţii "Construirea unui centru de 

arşi şi reorganizarea fluxurilor medicale ale spitalului pentru o mai bună poziţionare şi 

conectare a Departamentelor Urgenţă, ATI şi chirurgie pentru Spitalul Clinic Judeţean de 

Urgenţă Târgu Mureş". 

 

Un alt proiect de hotărâre supus adoptării în Guvern vizează suplimentarea pe anul 2021 

a sumei prevăzute ca justă despăgubire aprobată prin HG nr. 499/2010 privind 

declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor proprietate privată situate pe 

amplasamentul lucrării de utilitate publică "Lărgire la 4 benzi - Centura Bucureşti Sud 

între A2 (km 23+600) şi A1 (km 55+520)", precum şi modificarea şi completarea anexei 

nr. 2 la HG nr. 499/2010. 

 

În aceeaşi şedinţă, Executivul va aproba, tot prin hotărâre, acordarea unui ajutor 

umanitar din rezerva Ministerului Sănătăţii, cu titlu gratuit, pentru Tunisia, în 

conformitate cu prevederile articolului 41 alineat (4) din Legea nr .95/2006 privind 

reforma în domeniul sănătăţii. 

 

Ajutorul, acordat în vederea gestionării epidemiei de COVID -19, constă în 187.200 de 

doze de vaccin COVID-19, din numărul de doze achiziţionate de Ministerul Sănătăţii şi 

livrate de către compania AstraZeneca. 

 

Nu în ultimul rând, Guvernul urmează să aprobe pe ordinea suplimentară a şedinţei şi o 

hotărâre referitoare la mai multe măsuri de relaxare care urmează să fie aplicate de la 1 

august privind organizarea de spectacole, evenimente sportive şi private, mitinguri, 

workshop-uri, precum şi referitoare la activităţile din baruri, cluburi, discoteci şi săli de 

jocuri propuse prin Hotărârea nr. 50 a CNSU.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Noua carte electronică de identitate ar putea întârzia: Imprimeria 

abia face o primă licitație, deși noul act ar trebui emis în mai puțin de o 

săptămână 

România este obligată să emită cartea electronică de identitate începând cu 2 august 

2021, conform reglementărilor UE, dar la mai puțin de o săptămână până atunci 

Imprimeria Națională, instituția care ar trebui să producă noile documente, abia a lansat 

o primă licitație pentru materialele necesare. Instituția vrea să cumpere acum opt 

milioane de elemente de securitate pentru cardurile de identitate și mai pregătește o 

altă licitație pentru asigurarea dotării la nivel național a infrastructurii de preluare a 

datelor pentru noua carte de identitate. 

Noua carte electronică de identitate va conține în format electronic datele din formatul 

tipărit, cu excepția semnăturii olografe a titularului, prenumele părinților titularului, un 

certificat pentru semnătură electronică şi, după caz, certificate calificate pentru 

semnătură electronică, precum și datele biometrice ale titularului, constând în imaginea 

facială şi, după caz, imaginile impresiunilor papilare a două degete. 

 

Direcția pentru Evidenţa Persoanelor şi Administrarea Bazelor de Date (DEPABD), din 

cadrul Ministerului Afacerilor Interne (MAI) a precizat, în luna aprilie din acest an, pentru 

HotNews.ro, că România este obligată de Regulamentul (UE) 2019/1157 să emită cartea 

electronică de identitate începând cu data de 2 august 2021. 

Imprimeria, instituția care produce cărțile electronice de identitate, abia a lansat o primă 

licitație 

Tot atunci, MAI explica faptul că "instituţia abilitată de lege cu producerea cărților 

electronice de identitate, achiziționarea echipamentelor şi produselor software necesare 

pentru punerea în circulaţie şi personalizarea cărţilor electronice de identitate, 

asigurarea comunicaţiilor şi serviciilor necesare funcţionării neîntrerupte a 

echipamentelor şi produselor software este Compania Naţională Imprimeria 

Naţională. (..) Personalizarea documentelor se va realizeaza, centralizat, în Centrul 

Naţional Unic de Personalizare a Paşapoartelor Electronice din subordinea Ministerului 

Afacerilor Interne." 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24723831-mai-face-lumina-privinta-cartii-electronice-identitate-date-contine-cip-cum-folosita-semnatura-electronica-optiuni-romanii-care-nu-doresc-acest-act.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24723831-mai-face-lumina-privinta-cartii-electronice-identitate-date-contine-cip-cum-folosita-semnatura-electronica-optiuni-romanii-care-nu-doresc-acest-act.htm


CNSLR Fratia |  Revista Presei 28 iulie 2021 24 

 

Problema este că Imprimeria a lansat o licitație în acest sens abia săptămâna trecută. 

 

Datele din Sistemul Electronic de Achiziții publice, consultate de HotNews.ro, arată că 

Imprimeria a lansat o licitație cu o valoare estimată la peste 8,6 milioane lei (1,7 milioane 

euro) pentru achiziția de elemente de tip DOVID ce vor fi utilizate pentru securizarea de 

carduri din policarbonat (documente de identitate). 

 

Imprimeria vrea să încheie un acord cadru pe o perioadă de 4 ani, perioadă în care se 

vor încheia 5 contracte subsecvente, primul dintre acestea în perioada 30 august - 31 

decembrie 2021. 

Ce spune Imprimeria Națională despre primele achiziții necesare cărții electronice de 

identitate 

La solicitarea HotNews.ro de a preciza când vor fi puse în circulație noile cărți electronice 

de identitate, Imprimeria Națională a comunicat marți, 27 iulie, că "pe măsura 

definitivării specificațiilor tehnice pentru elementele ce intră în componența sistemului 

pentru emiterea și producerea noii cărți de identitate, Compania Națională Imprimeria 

Națională va demara procedurile de achiziție". 

 "Astfel, până la această data au fost demarcate procedurile pentru 

achiziția: Elementelor de tip DOVID si servicii aplicare DOVID, cu o valoare 

estimată de 8.672.224,00 lei fără TVA, pentru o cantitate de 8.000.000 elemente 

de Securitate tip DOVID, ce include și serviciile de aplicare; 

 În fază finală pentru publicare în SEAP se află documentația pentru achiziția 

sistemului de preluare date (complete), ce includ componentele necesare 

preluării datelor pentru noua carte de identitate (Stație de lucru portabilă, 

Multifuncțională laser A4, Monitor extern, Cameră web + trepied, Licențe 

prelucrare imagini, Cititor amprente + cititor smart card, Pad de semnătură, 

Cititor documente). Cantitatea necesară pentru asigurarea dotării la nivel național 

a infrastructurii de preluare a datelor pentru noua carte de identitate este de 

1.000 complete. Valoarea estimată a infrastructurii de preluare a datelor este de 

circa 26 milioane lei. 

 

http://e-licitatie.ro/pub/notices/c-notice/v2/view/100125038
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 De asemenea după finalizarea specificațiilor tehnice ale infrastructurii centrale și 

parcurgerea etapelor de avizare aprobare (inclusive aviz CTE) va fi publicată în 

SEAP procedura documentația pentru procedura de achiziție.", se arată în 

răspunsul transmis HotNews.ro de Imprimeria Națională. 

Nici prețul noilor cărți de identitate nu este încă stabilit 

Întrebați cât va costa noua carte de identitate, Imprimeria a spus că prețul nu a fost 

stabilit încă. 

"Referitor la prețul cărții de identitate precizăm următoarele: 

 Conform legislației în vigoare prin care se introduce în circulație noua carte de 

identitate, sunt prevăzute următoarele documente principale: Carte de identitate 

electronică și Carte de identitate simplă 

 Prețul pentru cele două documente este în curs de finalizare, urmând a fi supus 

avizării, astfel cum este prevăzut în legislația specifică, direcției de specialitate din 

cadrul Ministerului Finanțelor. 

După obținerea avizului prețului pentru cele două documente, acesta va fi comunicat și 

publicat pe site-ul www.cnin.ro/, la UAT-urile cu atribuții în eliberarea documentelor de 

identitate precum și la Directia pentru Evidenta Persoanelor si Administrarea Bazelor de 

Date.", se menționează în răspunsurile Imprimeriei Naționale. 

 

Oficialii Imprimeriei nu au răspuns dacă estimează întârzieri în producerea cărții 

electronice de identitate, menționând doar că pentru completarea răspunsurilor care nu 

țin de competența companiei au redirecționat solicitarea HotNews.ro către Direcția 

pentru Evidența Persoanelor și Administrarea Bazelor de Date din cadrul Ministerului 

Afacerilor Interne. 

 HotNews.ro a adresat oricum întrebări și către MAI și DEPABD încă de acum 8 zile 

și vom reveni cu răspunsuri imediat ce le vom primi. 

Ce opțiuni au romanii care nu-și doresc cărți electronice de identitate și ce limitări au 

aceștia dacă nu vor carțile electronice de identitate? 
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Referitor la această întrebare, oficialii MAI au precizat în luna aprilie 2021 pentru 

HotNews.ro că, "potrivit art.16 alin.(3) O.U.G. nr. 97/2005 republicată, cu modificările şi 

completările ulterioare, cetăţenii români pot opta pentru eliberarea: 

 a) unei cărţi electronice de identitate în una dintre următoarele variante: cu toate 

datele prevăzute în formatul electronic; sau cu toate datele prevăzute în formatul 

electronic, cu excepţia imaginii impresiunilor papilare. 

 b) unei cărţi de identitate simple. 

În ceea ce privește ,,limitările cetățenilor care nu optează pentru obținerea cărții 

electronice de identitate, facem cunoscut că noul document de identificare - electronic – 

este în măsură să asigure, cetățenilor care optează pentru acesta, garanții suplimentare 

de securitate, iar instituţiilor de drept public sau privat, certitudinea că persoana care 

prezintă actul de identitate este titularul datelor de identificare înscrise pe respectivul 

document. 

 

De asemenea, cartea electronică de identitate va permite titularului autentificarea în 

sisteme informatice ale Ministerului Afacerilor Interne, în sisteme informatice terţe ale 

administraţiei publice, precum şi în alte sisteme informatice, stabilite prin hotărâre a 

Guvernului, şi utilizarea semnăturii electronice. De asemenea, CEI va contribui la 

dezvoltarea conceptului de „administrație electronică”, având drept consecință corelarea 

și simplificarea procedurilor administrative. 

 

Titularul unui document electronic se va putea autentifica on-line, pentru a beneficia de 

diverse servicii electronice (bancare, fiscale, sociale, financiare, educaţie etc.), ceea ce va 

conduce la simplificarea interacțiunii cu autoritățile publice, prin creşterea calităţii şi 

accesibilităţii serviciilor publice. 

 

De asemenea, cartea electronică de identitate constituie document de călătorie. În 

sensul prevederilor Regulamentului (UE) 2019/1157, cărţile electronice de identitate sunt 

obligatorii numai pentru exercitarea liberei circulații în Statele membre ale UE 

(documente de călătorie), și nu pentru toţi cetățenii români. 
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În acest sens, Regulamentul acceptă folosirea alternativă a pașaportului în scopul 

călătoriei în spaţiul Uniunii Europene pentru persoanele care doresc eliberarea unei cărţi 

de identitate simple, adică se creează premisele ca documentul vizat de actul normativ 

european să fie eliberat numai cetățenilor români interesați de această opțiune. 

Cartea electronică de identitate înlocuiește cardul naţional de asigurări sociale de 

sănătate; acest aspect conduce la realizarea unor economii determinate de faptul că 

„funcţionalitatea” de card de sănătate va fi asigurată de certificatul digital emis de MAI, 

înscris într-un cip şi, pe cale de consecinţă, cetățeanul va deține un singur document în 

locul cardului de sănătate și actul de identitate actual", au precizat oficialii Direcției 

pentru Evidența populației din cadrul MAI. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 După 5 ore de discuții aprinse, Consiliul Local Sector 1 a mandatat-o 

pe Clotilde Armand să recupereze în instanță 50 de milioane de euro 

de la Romprest 

„Sunteți o Viorica Dăncilă a sectorului 1!”, i-a strigat la un moment dat Clotilde Armand 

consilierului PSD Daniela Popa. „Mă comparați cu o doamnă! Viorica Dăncilă e o 

doamnă și e respectată!”, i-a răspuns mândră Daniela Popa. Aceasta a fost atmosfera în 

care s-a desfășurat ședința de marți a Consiliului Local Sector 1, unde, după 4 ore de 

discuții și certuri, abia reușiseră să schimbe președintele de ședință. 

Vezi mai jos lucrările ședinței: 

Consiliul Local Sector 1 a aprobat, în şedinţa de marţi, proiectul de hotărâre, cu trei 

amendamente ale PNL, prin care este mandatată Clotilde Armand, primar al Sectorului 1, 

să demareze o acţiune în instanţă de reziliere a contractului cu Romprest. 

Proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 17 voturi „pentru” şi nouă abţineri. 

Discuțiile: 

Clotilde Armand: Am convocat azi ședința de îndată pentru că după mai multe luni și 

sesizari, compania Romprest este tot pe străzi. V-am chemat să mă înputerniciți să 

reziliez acest contract în Justiție. Parte din contract este Cons. Local și nu primarul!  
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Sect 1 trebuie să recupereze 50 de milioane de euro de la Romprest și nu pot face acest 

lucru dacă nu împuterniciți primarul. Nu mai contează culoarea politică atunci când 

vedem gunoi pe străzi sau cine a jefuit comunitatea locală. Plătim foarte scump să fie 

curățenie și nu este curățenie. 

Daniela Popa: Grupul PSD solicită vot nominal pe acest proiect. 

Dl Ciungu: PNL a spus totdeauna că își dorește un sector curat. Aș vrea vedem 

contractul local cu noua firmă, să îl vedem și noi și să ne lămurim care sunt sumele. 

Clotilde Armand: Am verificat la Recom și nu există nicio dovadă in sensul afirmațiilor 

Dvs. Firma respectivă are un contract de 12.000 de euro. E un raport de 1: 500.000. Cu 

Romprest aveam contract de 240 milioane de euro/20 de ani. Am publicat care sunt 

tarifele, e o achizitie directă. Mâine va fi un alt salubrist care va veni cu capacitate 

suplimentară. Acest contract va fi publicat, fără probleme. 

Ciungu: Multumesc. Eu am spus ca in presa am citit acele detalii. Mi-as dori sa reusiti sa 

faceti rost de costuri mult mai mici decat cele curente. 

Gheorghe Dinu: As vrea sa ni se puna la dispozitie cate o copie a contractului incheiat 

recent. 

Clotilde Armand: Desigur ca va fi pus la dispozitie. Dar mă miră faptul că niciodata nu ati 

cerut de pildă o copie după contractul cu Romprest, de sute de milioane si il vreti pe cel 

de 12.000 de euro... 

Adrian Oianu: O rog pe doamna primar să nu ne mai stâlcească numele și cuvintele în 

limba română. E o lipsă de respect pentru limba română și poporul român. Și mai dorim 

ca la întrebări să nu ni se răspundă cu alte întrebări. Ar fi frumos sa vedem care sunt 

planurile doamnei Primar. Ce are de gând să facă după rezilierea contractului cu 

Romprest. Să vedem daca, dupa ce s-a plâns atâta de acest prestator. Am vrea să vedem 

ce soluție mult mai bună are d-na primar pentru curățenia din Sectorul 1. 

Clotilde Armand: Se va face o nouă licitație, caietul de sarcini va fi validat tot de către 

consiliul local.... 

Daniela Popa: Cel mai corect ar fi să transparentizați totul- toate contractele. Ce 

înseamnă cele câteva zile pentru care a fost încheiat noul contract? 
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Clotilde Armand: Contractul nu e unul de salubrizare, ci o achizitie directă. Este făcut pe 

tonă, de ridicare a gunoiului necontrolat. A fost făcut pentru 100 de tone, ca așa ne-a 

permis achizitia directă. Maine vom semna un contract cu un salubrist, nu doar de 

ridicare a gunoiului necontrolat ci și curățenia stradală. 

Gheorghe Dinu: Contractul cu Romprest e public, cel nou nu este, dupa 5 zile de la 

semnare. Mai am o intrebare: cum i-ati găsit pe cei de la Brai-Cata? Ati invitat mai multi 

operatori? 

Clotilde Armand: Firma aceasta nu e problema mea. Problema mea e salubristul care nu-

si face datoria. Putem discuta după ședință și vă dau toate detaliile, dar haideți să 

trecem la vot. 

Gheorghe Dinu: Am cerut contractul? De ce nu ne arătați contractul? Nu se poate să ne 

arătați contractul! Doamna primar, arătați-mi contractul! (primește avertisment) 

Tudose: D-na primar, din cunoștințele mele, vorbim de 2.600 de tone necontrolate pe 

domeniul public. Firma BRAI CATA are contract de 100 de tone. Ce se întâmplă cu 

diferența? S-a făcut plata către BRAI CATA? Dar principala rugăminte este ca să vă 

modificați atitudinea față de cetățenii sectorului 1. 

Clotilde Armand: Împuterniciți sau nu primarul să rezilieze în Justiție contractul cu 

Romprest? Aceasta este singura întrebare ! (repetă de circa 8 ori fraza) 

Clotilde Armand: Sunteți o Viorica Dăncilă a sectorului 1! 

Daniela Popa: Mă comparați cu o doamnă! Viorica Dăncilă e o doamnă și e respectată. 

Vezi aici întreaga discuție de marți 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ion Sterian, numit director general la Transgaz, în urma selecţiei 

derulate conform Ordonanţei privind guvernanţa corporativă 

Consiliul de Administraţie al Transgaz l-a numit pe Ion Sterian director general al 

companiei, în urma încheierii procedurii de selecţie derulate conform Ordonanţei nr. 

109/2011 privind guvernanţa corporativă. 

https://ziare.com/transgaz/
https://ziare.com/ion-sterian/
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De asemenea, Marius Vasile Lupean a fost numit în funcţia de director financiar al 

societăţii. 

 

"Societatea Naţională de Transport Gaze Naturale 'Transgaz' SA îi informează pe toţi cei 

interesaţi că a fost încheiată procedura de selecţie pentru postul de Director General şi 

Director Financiar ai companiei, în conformitate cu prevederile OUG nr. 109/2011 privind 

guvernanţa corporativă a întreprinderilor publice, cu modificările şi completările 

ulterioare şi cu prevederile HG nr. 722/2016 pentru aprobarea Normelor metodologice 

de aplicare a unor prevederi din OUG nr. 109/2011. 

 

Urmare a încheierii procedurii de selecţie şi recomandării Comitetului de Nominalizare şi 

Remunerare, Consiliul de Administraţie al SNTGN Transgaz SA a numit prin Hotărârea 

nr. 22/27.07.2021 pe domnul Ion Sterian în funcţia de Director General şi pe domnul 

Marius Vasile Lupean în funcţia de Director Financiar", se menţionează într-un raport al 

societăţii remis marţi Bursei de Valori Bucureşti. 

Societatea Naţională de Transport al Gazelor Naturale Transgaz este operatorul tehnic al 

sistemului naţional de transport şi răspunde de funcţionarea acestuia în condiţii de 

calitate, siguranţă, eficienţă economică şi protecţie a mediului înconjurător. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Legume din import vândute sub etichetă românească. Ministerul 

Agriculturii ia în calcul introducerea unor carduri electronice 

Scandalul legumelor din import vândute sub etichetă românească stârneşte reacţia 

autorităţilor. Ministerul Agriculturii ia în calcul, anul acesta, introducerea unor carduri 

electronice pentru a şti exact cât produce şi cât vinde fiecare producător. Propunerea 

vine din partea asociaţiilor de legumicultori care susţin că astfel vor fi eliminate fraudele, 

iar consumatorii nu vor mai fi înşelaţi. 

Frauda apare în contextul în care unii producători nu au, întodeauna, suficientă marfă pe 

care o să o vândă în piete şi magazine. Aşa că o completează cu legume mai ieftine din 

import. Totul e vândut sub etichetă românească, iar consumatorul e, asftfel, înşelat. 
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Pentru a combate fenomenul, reprezentanţii asociaţiilor de producători consideră că 

soluţia este introducerea unor carduri electronice. Cu ajutorul lor, autorităţile vor putea 

ţine mai uşor o evidenţă cu privire la producţia estimată a unui agricultultor dar şi la 

cantitatea pe care o vinde. 

Fenomenul legumelor din import, vândute sub eticheta românească, a fost reclamat de 

producătorii agricoli din Olt. Fermierii spun că marfa lor e refuzată de marile magazine şi 

se plâng de concurenţă neloială. 

Conform Ministrului Agriculturii, noile carduri de producatori, necesare pentru a 

combate fenomenul fraudelor din comerţul cu legume, ar putea fi introduse chiar de 

anul acesta. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ziua Naţională a Ambulanţei; sirenele vor suna la ora 10,00 în toată 

ţara 

Sirenele ambulanţelor vor suna miercuri, la ora 10,00, în toată ţara, pentru a marca Ziua 

Naţională a Ambulanţei din România. 

 

Miercuri se împlinesc 115 ani de existenţă a Ambulanţei din ţara noastră. 

 

Potrivit unui comunicat al Federaţiei Naţionale Sindicale Ambulanţa, această zi nu va 

putea fi sărbătorită public şi la nivel naţional, din cauza continuării stării de alertă şi a 

pandemiei de COVID-19. 

 

Preşedintele Klaus Iohannis decorează, miercuri seară, la Palatul Cotroceni, medici şi 

asistenţi medicali. 

 

*** Ziua Naţională a Ambulanţei din România este marcată anual la data de 28 iulie. Este 

data la care, în 1906, a apărut prima ''Salvare'' din Bucureşti, din iniţiativa profesorului 

Nicolae Minovici. 

 

 

https://www.agerpres.ro/documentare/2021/07/28/28-iulie-ziua-nationala-a-ambulantei-din-romania--754179
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Societatea de Salvare din Bucureşti, aşa cum se numea la momentul înfiinţării, îşi 

desfăşura activitatea sub deviza ''Totdeauna şi tuturor, gata pentru ajutor!'', fiind sub 

directa îndrumare a profesorului Minovici. Primul echipaj era format din vizitiu şi sergent 

de oraş, care utilizau o trăsură trasă de cai, având drept sediu o clădire veche situată pe 

cheiul Dâmboviţei.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Valeriu Gheorghiţă: Este foarte probabil ca din luna septembrie să 

avem această decizie de a administra doza 3. Suntem pe o pantă 

ascendentă a numărului de cazuri 

Personalul medical, bolnavii cronici şi cei de peste 65 de ani ar putea fi vaccinaţi cu o a 

treia doză din septembrie. Şeful campaniei de vaccinare Valeriu Gheorghiţă spune că în 

acest fel cei mai expuşi la forme grave ale bolii vor fi protejaţi suplimentar, în condiţiile 

în care ne aflăm aproape de momentul în care tulpina Delta va deveni dominantă şi în 

România. 

"Este foarte probabil ca din luna septembrie să avem această decizie de a administra 

doza 3", afirmă Valeriu Gheorghiță. "Suntem pe o pantă ascendentă a numărului de 

cazuri, iar persoanele cu boli cronice trebuie protejate", a adăugat coordonatorul 

campaniei de vaccinare. 

Decizia autorităților a fost luată în condițiile în care, în această toamnă, este așteptat în 

România valul patru al pandemiei de COVID-19. 

Persoanele care au trecut prin boală, apoi au fost vaccinate cu două doze, nu mai au 

neapărat indicație de a face doza a treia, a precizat Valeriu Gheorghiță. 

Unii epidemiologi spun că vaccinarea cu a treia doză ar trebui făcută mai repede pentru 

că valul patru e deja aici. 
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România se află la începutul celui de-al patrulea val al pandemiei de COVID-19, în acest 

moment existând un trend crescător al al infectărilor cu tulpina indiană Delta, "extrem 

de infecțioasă, care presupune spitalizare și forme de bolă mai grave", afirmă 

coordonatorul campaniei naționale de vaccinare. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ursula von der Leyen anunță că UE și-a atins obiectivul de a vaccina 

70% din populația adultă cu cel puțin o doză / România, la mare 

distanță de restul țărilor, cu o rată de doar 31% 

Președinta Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, anunță că Uniunea Europeană și-a 

atins obiectivul de a vaccina 70% din populația adultă cu cel puțin o doză. România se 

situează, la mare distanță de restul țărilor, cu o rată de vaccinare de doar 31%. 

Ursula von der Leyen precizează, într-o declarație de presă, că Uniunea Europeană s-a 

ținut de cuvânt și și-a atins obiectivul de a ajunge, în luna iulie, la 70% din populația 

adultă vaccinată cel puțin cu prima doză, iar 57% dintre adulți au efectuat shema 

completă de vaccinare anti-COVID. 

„Aceste cifre plasează Europa printre liderii mondiali. Procesul de recuperare a fost 

foarte reușit – dar trebuie să continuăm efortul. Varianta delta este foarte periculoasă. 

Prin urmare, fac apel la toată lumea – care are ocazia – să se vaccineze. Pentru propria 

sănătate și pentru a-i proteja pe ceilalți”, afirmă președinta Comisiei Europene. 

Ea menționează că UE va continua să furnizeze suficiente doze de vaccin. 

În clasamentul european, România se situează însă pe penultima poziție, cu doar puțin 

peste 31% din populația adultă vaccinată cel puțin cu prima doză, potrivit datelor 

centralizate la zi de Centrul European pentru Prevenirea și Controlul Bolilor (ECDC). Doar 

Bulgaria are o campanie de vaccinare mai slabă.  

(Sursa: G4media.ro) 
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 În disputa pe tema gazoductului Nord Stream 2 Ucraina îi oferă 

Uniunii Europene ocazia de a-și examina propria birocrație 

A fost vorba despre o ripostă geopolitică îndrăzneață, care i-ar face mândri până și pe 

cei mai optimiști sau mai pesimiști funcționari de la Bruxelles. După ce, săptămâna 

trecută, SUA și Germania au anunțat un acord pe tema controversatului proiect legat de 

gazoductul Nord Stream 2, Ucraina a invocat Acordul de Asociere la UE, care numără 

2135 de pagini, evidențiind totodată două prevederi din document pentru a cere 

consultări urgente cu Comisia Europeană și cu guvernul german, potrivit Politico, citat 

de Rador. 

 

Teoretic, asemenea discuții i-ar oferi Ucrainei prilejul de a insista asupra sancțiunilor 

menite să împiedice orice operațiuni viitoare ale gazoductului sau să ceară niște 

compensații mai mari decât cele oferite de Washington și de Berlin, precum și niște 

garanții mai exacte. 

 

Din punct de vedere juridic și practic, este puțin probabil ca demersul să facă Ucraina să 

își atingă obiectivul, respectiv, anularea gazoductului Nord Stream 2 – proiect care ar 

facilita transportul de gaze din Rusia în Germania ocolind fostele rute de pe teritoriul 

Ucrainei. Dar, din punct de vedere politic, înalți oficiali și diplomați din UE spun că 

demersul marchează un anume prag. Un stat partener care speră ca, într-o zi, să se 

alăture Uniunii Europene, are în cele din urmă îndrăzneala de a se ridica și de a cere 

deschis ca drepturile sale să-i fie respectate de Comisie și de Germania, cea mai mare și 

mai puternică țară membră din UE, în loc să fie redusă la tăcere de teama de a nu-i 

ofensa pe patronii occidentali cei bogați. 

 

Gestul Ucrainei de a face acest demers invocând termenii apăruți în propria agendă 

oficială a UE, a făcut ca el să fie absolut ‚delicios’. 

 

Public cel puțin, oficialii UE au avut a reacție slabă la manevrele Ucrainei. Cancelarul 

german Angela Merkel s-a angajat să apere rolul Ucrainei ca țară de tranzit pentru 

gazele naturale. Comisia a reiterat faptul că UE nu consideră că proiectul Nord Stream 2 

ar fi în interesul comun al organizației – în pofida opiniei contradictorii a Germaniei - și 

s-a arătat dispusă să discute în continuare problema cu toți partenerii, inclusiv cu 

Ucraina. 

https://www.politico.eu/article/in-gas-fight-ukraine-gives-eu-taste-of-its-own-bureaucracy/
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În plan privat însă, mulți oficiali și diplomați au început să ‚chicotească’, arătându-se 

încântați de îndrăzneala Kievului. În 2009, UE a creat Parteneriatul Estic, un program prin 

care foste state sovietice, respectiv, Ucraina, Georgia și Moldova, să devină mai 

europene prin acorduri de asociere politică și de liber schimb. Brusc însă, în cazul 

Ucrainei, Bruxelles-ul se trezește ceva mai în încurcătură, întrucât Kievul insistă ca 

parteneriatul să adopte două căi. 

 

„Au absolută dreptate”, a declarat un înalt oficial din UE. „În instituții, colegii cred că 

Acordurile de Asociere implică obligații doar din partea Ucrainei, și nu reciproce”. 

 

Un înalt diplomat din UE spune că reacția Kievului a fost justificată, dar că, probabil, a 

fost prea ambițioasă și prost concepută. „Recenta inițiativă a Ucrainei este isteață, 

desigur”, a spus diplomatul. „Totuși, mă întreb de ce nu au făcut asta mai devreme”. 

 

Mesajul cu tâlc al Ucrainei 

 

‘Nota verbală’, pe care ministrul ucrainean de externe, Dmitro Kuleba, a trimis-o, 

săptămâna trecută, Uniunii Europene, sublinia că, potrivit Articolului 274 din Acordul din 

2014, UE și statele membre sunt obligate “să se consulte și să coordoneze” împreună cu 

Ucraina problemele legate de “dezvoltarea infrastructurii energetice” și “va coopera pe 

teme vizând comercializarea, eficiența și securitatea furnizării gazelor”. 

 

Și, după cum afirmă Kuleba, potrivit Articolului 337, părțile se angajează să stabilească 

un „mecanism eficient în eventualitatea unei crize energetice, în spiritul solidarității” – un 

limbaj cu osebire important, dată fiind recenta decizie a Curții Europene de Justiție, 

potrivit căreia solidaritatea nu este un termen oarecare, ci are o greutate juridică în 

contextul politicii energetice. 

În Ucraina, situația gazoductului Nord Stream 2 constă pur și simplu în a cere UE să-și 

susțină propriile reguli și să le ceară statelor membre aceleași condiții pe care le pun și 

țărilor aspirante./.../ 

În timp ce principalul obiectiv al Ucrainei este acela de a anihila proiectul Nord Stream 2, 

Naftogaz a oferit o alternativă care ar asigura veniturile Ucrainei din transportul de gaze, 

oferindu-le furnizorilor de gaze din UE posibilitatea ca Gazprom, furnizorul rusesc de 

stat, să asigure imediat comenzi la frontiera de est a Ucrainei.  
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Asta ar însemna ca gazul transportat sau aflat în sistemul de conducte ucrainean să 

aparțină clienților europeni ai Gazprom, și nu Rusiei. 

 

O asemenea strategie s-ar putea bucura de sprijinul țărilor din UE pentru care Rusia 

reprezintă cea mai mare amenințare la adresa securității lor, precum Polonia, Lituania, 

Letonia și Estonia. 

 

Poziția puterilor occidentale 

Riscurile securității nu au împiedicat puterile occidentale mai mari să dea întâietate 

propriilor interese. 

Germania consideră Nord Stream drept un proiect comercial crucial, care ar putea 

reduce cheltuielile țării în materie de energie. Iar președintele SUA, Joe Biden, deși se 

opune proiectului legat de gazoduct, s-a abținut să impună niște sancțiuni prin care să-i 

pună capăt, invocând importanța redresării relațiilor cu Germania, relații care au avut de 

suferit pe vremea fostului președinte Donald Trump. Consilierii lui Biden consideră că 

relațiile cu Germania sunt esențiale pentru consolidarea unei poziții occidentale unite în 

fața Chinei, țară pe care ei o consideră un adversar mai important decât Rusia. 

 

După ce Ucraina a refuzat să tacă în urma acordului dintre SUA și Germania pe tema 

proiectului Nord Stream 2, în cele din urmă, Administrația Biden a precizat o dată în 

vederea vizitei pe care președintele Ucrainei, Volodimir Zelenski, ar urma să o facă la 

Casa Albă “în această vară”. 30 august, practic, una dintre cele mai liniștite zile de vară, 

când puțină lume se află la Washington. Unii susținători din Congres ai Ucrainei s-au 

plâns, afirmând că Zelenski și Ucraina merită mai mult și acuzându-l pe Biden că 

încearcă să-i împiedice pe congresmenii americani să afle direct nemulțumirile Ucrainei. 

 

Opoziția fățișă a lui Zelenski față de acordul americano-german e mult deosebită de 

atitudinea avută de el după ce a fost atras în scandalul legat de demiterea lui Trump. 

 

Liderii europeni adoptă de mai multă vreme principiul de ‘și mai mult’ în relațiile cu 

eventuale noi țări membre ale UE, subliniind că ele se vor bucura de mai multe beneficii, 

cum ar fi deplasarea fără vize și un acces mai mare pe piața unică a UE, în schimbul unor 

reforme. 
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Totuși, oficialii ucraineni susțin că indiferent cât de mult ar face, tot ce vor primi în 

schimb nu vor fi decât noi și noi condiții. 

 

Și nu este vorba doar de UE. Un comunicat al NATO de luna trecută, dat publicității în 

urma unui summit de la Bruxelles, recunoștea aspirațiile Ucrainei și Georgiei de aderare 

la alianță, dar nu pomenea decât Ucraina, căreia îi cerea să depună mai multe eforturi în 

vederea combaterii corupției, subliniind: “Succesul unor reforme vaste, substanțiale și 

ireversibile, inclusiv combaterea corupției... va fi de importanță crucială”. 

 

Săptămâna trecută, diplomații Ucrainei au afirmat că apelul la discuții de săptămâna 

trecută nu a constituit prima ocazie când Kievul a invocat prevederile Acordului de 

asociere ca să ceară noi consultări. 

 

Asta s-a mai întâmplat și în 2017, când guvernul s-a arătat îngrijorat de gazoductul 

OPAL -prelungirea terestră a gazoductului Nord Stream, care străbate frontiera de est a 

Germaniei. Potrivit diplomaților, diferența a constat în faptul că, la vremea aceea, 

Ucraina și-a prezentat pretențiile cu calm, lăsând în sarcina Poloniei lupta în instanță cu 

Germania cu privire la decizia de a permite firmei Gazprom să-și sporească utilizarea 

variantei OPAL. Ei afirmă că, de această dat, Kievul s-a manifestat public și a cerut nu 

doar să discute cu Comisia, ci să discute și cu guvernul german. 

 

La începutul acestei luni, Curtea Europeană de Justiție a dat dreptate Poloniei în privința 

disputelor legate de gazoductul OPAL, respingând recursul Germaniei. 

 

Svitlana Zalișciuk, fostă membră a parlamentului ucrainean și consilieră a 

vicepremierului, afirmă că oficialii de la Kiev au urmărit procesul cu mare atenție, 

considerând că verdictul reprezintă un precedent important în bătălia împotriva Nord 

Stream 2. 

 

“Principala concluzie a instanței este grozavă”, spune ea, subliniind faptul că Polonia și-a 

bazat cazul pe faptul că principiul solidarității UE are un sens concret în sfera energiei, 

iar Germania se opune unei asemenea definiri. “Dar instanța UE nu face decât să spună: 

oameni buni, ceea ce stă înscris în documentele fundamentale ale UE nu e doar vorbă 

goală.  
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Iar dacă principiul solidarității există, acesta trebuie să fie înțeles în sensul său 

fundamental, și anume, în sensul că infrastructura și capacitățile UE deja existente nu pot 

fi deturnate sau încălcate”. (Politico, citat de Rador) 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 FMI avertizează că inflația ridicată ar putea fi de durată și îndeamnă 

băncile centrale să pregătească măsuri preventive 

Fondul Monetar Internațional a avertizat marți că există riscul ca inflația înregistrată în 

prezent în numeroase țări din lume să nu fie doar tranzitorie, afirmând că băncile 

centrale ar putea fi nevoite să ia măsuri preventive, relatează CNBC. 

 

Subiectul este unul puternic dezbătut în rândul investitorilor (și nu numai) care se 

întreabă dacă creșterea recentă a prețurilor bunurilor de consum este una de durată. 

 

În Statele Unite indicele prețurilor de consum a crescut cu până la 5,4% în luna iunie, cel 

mai rapid ritm din ultimii 13 ani. 

În Marea Britanie rata inflației a ajuns la 2,5% în luna iunie, cel mai mare nivel înregistrat 

din august 2018, depășind ținta de 2% a Bank of England. 

 

În mare parte FMI vede această creștere a prețurilor ca fiind tranzitorie. 

 

„Este așteptat ca inflația să se întoarcă la nivelurile de dinainte de pandemie în 

majoritatea țărilor în 2022”, afirmă instituția internațională în ultimul său raport privind 

perspectivele economiei globale publicat marți. 

Însă FMI avertizează de asemenea că „incertitudinile rămân ridicate. Există riscul ca 

presiunile tranzitorii ar putea deveni mai persistente și băncile centrale ar putea fi 

nevoite să ia măsuri preventive”. 

 

 

 

https://www.politico.eu/article/in-gas-fight-ukraine-gives-eu-taste-of-its-own-bureaucracy/
https://www.cnbc.com/2021/07/27/imf-warns-that-inflation-could-prove-to-be-persistent.html
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Presiuni pe politicile monetare 

Prețurile mai mari cresc probabilitatea ca băncile centrale să înceapă să umble la 

politicile monetare care până acum au permis injectarea unor sume fără precedent în 

economie sub forma pachetelor de stimulare și relansare economică. 

 

Președintele Rezervei Federale americane, Jerome Powell, a declarat mai devreme în 

cursul lunii iulie că situația de pe piața muncii încă este „departe” de locul în care banca 

centrală a SUA ar dori să fie înainte să reducă nivelul de stimulare economică. 

 

Acesta a adăugat că inflația „va rămâne probabil ridicată în următoarele luni înainte de a 

se așeza”. 

 

FMI subliniase deja luna aceasta că dacă SUA va oferi și mai multă susținere financiară 

acest lucru ar putea majora suplimentar presiunile inflaționiste și să ducă la o creștere a 

dobânzilor de referință mai devreme decât este așteptat. 

 

Economistul șef al FMI, Gita Gopinath, a avertizat marți că „perturbări mai persistente ale 

ofertei și creșterea rapidă a prețurilor caselor sunt factori care ar putea duce la o inflație 

ridicată persistentă”. 

 

Gopinath a avertizat de asemenea că „este așteptat ca inflația să rămână ridicată în 2022 

în unele piețe emergente și economii în curs de dezvoltare, în parte datorită presiunilor 

continue asupra prețurilor alimentelor și deprecierii monedelor”. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-international-24918390-inflatia-ridicata-din-statele-unite-doar-temporara-asigura-banca-centrala-fed.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24918390-inflatia-ridicata-din-statele-unite-doar-temporara-asigura-banca-centrala-fed.htm

